



ແປກ ແນວກັນຂນດິນ ນ້ຳ ພືຂອນທຣີຍ໌

ເຂດອິນທຣີຍ໌ເປັນການທຳເຂດດ້ວຍລັກຮຽມຂາດ ໄມ້ໃຫ້ປຸ້ຍເຮັມີແລະສາເຮັມີທາງເຂດໃນການທຳຈັດໂຣດ ແມລງ ແລະວັຊພືຂ ໄມ້ສາເຮັມີພືຂຕັກ ຮວມທັງລັກເລິ່ງການປ່ຽນເປື້ອນຂອງສາເຮັມີຈາກກາຍນອກ ການປູພືຂເປັນແນວກັນຂນ ເປັນວິທີການປູພືຂດື່ນໃນການຄວບຄຸມ ຈຶ່ງມີການນຳເຫຼົ້າແຝກມາປູເປັນແນວກັນຂນເພື່ອປ້ອກັນດິນ ນ້ຳ ແລະພືຂ ໃນພື້ນທີ່ ເຂດອິນທຣີຍ໌ ເນື່ອງຈາກເຫຼົ້າແຝກສາມາດປູຮ່ວມກັບພືຂໄດ້ຫຼາຍຮູບແບບ

ປັກປ້ອກດິນ ໄມ້ໃຫ້ປ່ຽນເປື້ອນສາເຮັມີ ເຫຼົ້າແຝກປູຮ່ວກະຫວ່າງ ແຄວພືຂ ຮອບພື້ນທີ່ ປູແບບຮຶ່ງວງຄຸມ ຫຼືຂວາງຄວາມລາດຂັ້ນ ນອກຈາກປ້ອກັນການຂະລັ່ງພັງຫຼາຍຂອງດິນ ໄມ້ນຳມາທຳປຸ້ຍຫັກ ຄຸລຸມດິນ ຮັກສາຄວາມຊື່ນ ຮັກສາເຫຼົ້າແຝກສາມາດດູດສາເຮັມີຈັດຕັດຮູພືຂ ເຊັ່ນ ອະລາຄລອຣ໌ ໂມໂນໂຄຣໂຕຟອສ ສາເຮັມີໂຕຣຄລອໂຣເອທິລິນທີ່ໃຫ້ຜສມສີ ກາວ ນ້ຳຍາລບຄຳພິດ ຫັກ ຫຼືໂລເຫະໜັກ ເມື່ອຮັກສາເຫຼົ້າແຝກດູດສາ ທຳຈັດຕັດຮູພືຂຫຼືສາເຮັມີໂລເຫະໜັກຈະສ່ຽງທາງລຳດັ່ນ ແລະສະສມໃນໄມ້ ເມື່ອຕັດຕັ້ງໄມ້ເຫຼົ້າແຝກທຸກ 3-4 ຕົ້ນ ຈະເປັນການນຳພວກສາເຮັມີດັ່ງຄຳລ່ວ ອອກຈາກພື້ນທີ່ເຂດອິນທຣີຍ໌ໄດ້ອີກທາງໜຶ່ງ ທັງນີ້ມາຕຽມຄຸນຄ່າພືດ ເພື່ອທຳການເຂດ ທຳນຸດໃຫ້ສາເຮັມີໂລເຫະໜັກ ເຊັ່ນ ສາເຮັມີໂມເກິນ 3.9 ມິລລິກຣັມຕໍ່ກິໂລກຣັມ ປຣອທໂມເກິນ 23 ມິລລິກຣັມຕໍ່ກິໂລກຣັມ ຕະກັວໂມເກິນ 400 ມິລລິກຣັມຕໍ່ກິໂລກຣັມ (ກຣມຄວບຄຸມມລພືຂ)

ປັກປ້ອກນ້ຳ ໄມ້ໃຫ້ນ້ຳປ່ຽນເປື້ອນສາເຮັມີ ການປູພືຂເຫຼົ້າແຝກ ຕາມຮ່ອງສວນ ຮອບບ່ອນນ້ຳ ສະຣະນ້ຳ ຈະຮ່ວຍກຮອງຕະກອນດິນ ເຂດພືຂ ສິ່ງປູກຸລຕ່າງໆ ຮັກສາເຫຼົ້າແຝກມີການດູດໂລເຫະໜັກໃນນ້ຳໄດ້ໂດຍເຂດ ສັງກະສີ (Zn) ຫອງແດງ (Cu) ສະສມໄວ້ທີ່ຮັກສາປະມານ 90 ເປຣເຊັນຕ໌

ປັກປ້ອກພືຂ ໄມ້ໃຫ້ແມລງຕັດຮູພືຂເຂົ້າມາຮບກວນ ເຫຼົ້າແຝກ ນຳມາເປັນແນວກັນຂນໄດ້ ຈຶ່ງຈະຮ່ວຍໃຫ້ໜອນກອ ໜອນແຈະລຳດັ່ນ ມາ ວາງໄຂ່ທີ່ໄມ້ເຫຼົ້າແຝກແທນພືຂຫຼັກ ກອເຫຼົ້າແຝກຍັງເປັນທີ່ອຸ່ອາດຮຸ້ຍຂອງ ແມລງຕັດຮູພືຂ ເຊັ່ນ ແມລງມຸມ ແມລງປອ ແມລງຫາງໜີບ ມວນພິຂາດ ດັວງຕ່ຳລາຍ ມດ ຯລຯ ແມລງເຫຼົ່ານີ້ມີບຸກທຳສຳຄັດໃນການຄວບຄຸມປຣິມານ ແມລງຕັດຮູພືຂໃຫ້ມີຄວາມສມດຸລຕາມຮຽມຂາດ

ດ້ວຍຢ່າງເຂດຮຽກປູພືຂເຫຼົ້າແຝກເປັນແນວກັນຂນ ເຊັ່ນ ເຂດຮຽກ ຈັງຫວັດກາພລິນຣຸ້ປູກຕະໂຄຣ໌ ເຫຼົ້າແຝກ ກຸລ້າຍ ເປັນແນວກັນຂນໃນນາຂ້າວ ແມລງຕັດຮູພືຂລດລງ ໄດ້ຜລຸດຜົນຂ້າວອິນທຣີຍ໌ 520 ກິໂລກຣັມຕໍ່ໄວ້ ເຂດຮຽກ ຈັງຫວັດເຂິງໂມ ປູກຸດຮູພືຂອິນທຣີຍ໌ຮ່ວມກັບເຫຼົ້າແຝກ ພວກດັວງຸດ ດັວງກະໂດດ ມີຈຳນວນລດລງ

ການປູພືຂເຫຼົ້າແຝກພື້ນທີ່ເຂດອິນທຣີຍ໌ທີ່ມີຄວາມລາດຂັ້ນ ຫຼືພື້ນທີ່ຮາບສາມາດ ປ້ອກັນການຂະລັ່ງພັງຫຼາຍຂອງດິນ ເພີ່ມອິນທຣີຍ໌ວັດຖຸ ໄມ້ເຫຼົ້າແຝກນຳມາທຳປຸ້ຍຫັກ ຄຸລຸມດິນໄດ້ ກຣືນທີ່ພື້ນທີ່ນັ້ນໄມ້ປ່ຽນເປື້ອນສາເຮັມີແລະສາເຮັມີໂລເຫະໜັກ ເປັນການຮຸນເຮິນປັດຈຸບັນຜລຸດໃນ ແປລງມາໃຫ້ປຣິຍອຸຸນ ຮະບບນິເວດເກີດຄວາມສມດຸລ ຍັງຢືນ



ເປັນຕ້ອຍຂອງ ແມລງຕັດຮູພືຂ

ໄມ້ຄຸມດິນ ທຳປຸ້ຍຫັກ (ກຣືນພື້ນທີ່ນັ້ນ ໄມ້ສາເຮັມີໂລເຫະໜັກ)



ລຳດັ່ນແລະຮາກ ດູດສາເຮັມີຈັດຕັດຮູພືຂ ແລະສາເຮັມີ



ປ້ອກັນຕະກອນດິນ ສິ່ງປູກຸລລງແຫຼ່ງນ້ຳ



ດູດ ສາເຮັມີໂລເຫະໜັກ



ສອບຖາມຂໍ້ມູນເພີ່ມເຕີມ

ກຸ່ມວິຊາຍແລະພັດທະນາການໃຫ້ປຣິຍອຸຸນເຫຼົ້າແຝກໃນການຈັດການດິນ ກອງວິຊາຍແລະພັດທະນາການຈັດການດິນ ໂທຣ 02-562513-14